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REVISTA PRESEI 

 

 

 Blocul National Sindical respinge orice tentativa de crestere a poverii fiscale 

pe veniturile salariatilor, pentru a putea fi majorate pensiile cu 40% 

Blocul National Sindical (BNS) anunta ca a luat act de solutiile propuse de 

organizatiile de pensionari din Romania pentru a creste veniturile bugetului 

asigurarilor sociale astfel incat sa fie posibila majorarea pensiilor cu 40%, 

incepand din septembrie 2020. 

 

Sindicalistii resping solutiile pensionarilor si considera ca "in forma actuala de 

finantare a sistemului public de pensii, salariatii nu pot singuri sa sustina o crestere 

a pensiilor atat de generoasa, intr-un singur an". 

 

"Am atras atentia, atat in 2017 (cand puterea politica de la vremea respectiva a 

adoptat actul normativ prin care intreaga sarcina a finantarii sistemului de pensii a 

fost transferata salariatului), cat si in 2019 (atunci cand a fost adoptata noua lege a 

pensiilor), asupra faptului ca aceste masuri hazardate si insuficient fundamentate 

nu fac decat sa starneasca o categorie sociala impotriva unei alte categorii sociale. 

Cele 2 decizii politice luate in 2017 si 2019 ne-au adus azi in situatia in care 

cresterea veniturilor din pensii se propune a fi realizata prin diminuarea veniturilor 

nete ale salariatilor. Am spus inca de atunci ca se va intampla acest lucru, insa nu 

am vazut nicio reactie a organizatiilor pensionarilor atunci cand salariatii au 

devenit singurii contribuabuli la sistemul public de pensii", a transmis, marti, BNS. 

 

Sindicalistii sustin ca pensionarii au fost singurele structuri ale societatii civile 

implicate in elaborarea unei legi care a fost promovata si adoptata fara evaluarea 

impactului bugetar. 
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"Am atras atunci atentia ca un salt al pensiilor atat de mare, intr-un singur an, este 

nesustenabil, in mod intentionat o astfel de crestere a fost plasata intr-un an 

electoral. Intelegem necesitatea cresterii pensiilor, sustinem o astfel de masura, 

insa abordarea trebuie sa fie una sustenabila si suportata in mod echitabil la nivelul 

intregii societati. Nevoia de resurse pentru cresterea pensiilor nu se rezuma la 

nivelul unui singur an, o data crescute pensiile acestea au nevoie de finantare 

suficienta si in anii ulteriori. Solutii pompieristice care sa << carpeasca >> pe 

termen scurt o situatie problematica pe termen lung nu sunt functionale in acest 

caz, in special in contextul in care populatia Romaniei imbatraneste, iar populatia 

tanara alege tot mai des sa migreze in afara tarii, crescand astfel povara sustinerii 

sistemului de securitate sociale pentru salariatii ramasi in piata muncii nationala", 

au mai transmis sindicalistii. 

 

Potrivit acestora, "pandemia a aratat cat de vulnerabile pot fi unele categorii sociale 

in situatii de risc neacoperite de sistemul de securitate sociala", respectiv lucratori 

aflati in alta forma de ocupare decat cea de angajat sau sezonierii. 

 

"Situatia in care accesul la anumite prestatii se face in mod discriminatoriu, pentru 

unii conditionat de plata unei contributii iar pentru altii prin efectul legii trebuie sa 

inceteze. In forma actuala de finantare a sistemului public de pensii salariatii nu 

pot singuri sa sustina o crestere a pensiilor atat de generoasa, intr-un singur an. Din 

punctul nostru de vedere solutiile propuse de organizatiile pensionarilor nu pot 

sustine pe termen lung o crestere a pensiilor cu 40% in acest an", au mai rpecizat 

sindicalistii. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 

 

 

 

https://ziare.com/stiri/securitate/
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 Liderii țărilor UE au ajuns la o înțelegere asupra pachetului de recuperare 

economică. Acordul prevede taxe pe bunurile nereciclabile ce vor merge 

direct la bugetul european, precum și pe toate importurile din țările care 

poluează mai mult decât Uniunea. Klaus Iohannis: România va primi aproape 

80 de miliarde de euro. 

 “Deal!” a scris pe Twitter în această dimineață la ora 5.30 (CET) Charles Michel, 

președintele Consiliului European, în vreme ce Emmanuel Macron a postat pe 

aceeași rețea: “Zi istorică pentru Europa!” 

Potrivit Reuters, principalele prevederi ale acordului sunt următoarele: 

1. Comisia Europeană va împrumuta direct cele 750 de miliarde de euro, bani pe 

care îi va redistribui apoi țărilor membre. Împrumutul comun va fi plătit până în 

2058; 

2.  Țările membre vor impune o taxă pe bunurile ce conțint plastic nereciclabil, iar 

aceasta se va face venit direct la bugetul UE; 

3. Din 2023, țările membre vor taxa suplimentar toate importurile din țările cu 

standarde de emisii de carbon mai mici decât cele europene 

4. Fondurile nerambursabile vor fi alocate doar țărilor care au un plan de creștere a 

potențialului economic, de creare de locuri de muncă și de solidaritate socială. 

Aceste planuri trebuie să ducă și la o mai mare digitalizare, dar și la o ecologizare a 

economiile statelor membre. 

5. Statele care contribuie net la bugetul UE (aduc mai mulți bani decât consumă) 

vor primi reduceri mari din cotele de contribuție, calculate în baza ponderii 

economiilor lor. Este vorba de Germania, Olanda, Austria și alte state din nordul 

UE. 

Numit inițial de către analiști o misiune imposibilă, Summitul a avut pe masă două 

probleme spinoase – fondurile de relansare asumate pentru prima dată în istorie ca 

datorie comună a țărilor membre UE, dar cărora li s-au opus  
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“Grupul celor patru austeri” (Austria, Olanda, Danemarca și Suedia), dar și 

condiționarea acordării banilor europeni de statul de drept (în fapt de controlul 

acestora prin combaterea eficientă a corupției și independența justiției) căreia i s-au 

opus Ungaria și Polonia, care au și amenințat cu blocarea oricărei înțelegeri. 

Potrivit Financial Times, deși suma totală de 750 de miliarde de euro pentru 

Fondul de Recuperare și Reziliență (RRF) a fost păstrată, suma alocată sub formă 

de împrumuturi nerambrusabile, prevăzută inițial la 500 de miliarde de euro, a fost 

diminuată la doar 390 de miliarde de euro. 

Proiectat inițial pentru vineri și sâmbătă, summitul a fost prelungit cu încă trei zile, 

în care s-a negociat literalmente zi și noapte. Declarații și detalii privind 

înțelegerea finală sunt așteptate în cursul zilei de azi. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Măsuri după intrarea în vigoare a Legii carantinei. Cei care vin din țări cu 

risc ridicat și contacții celor infectați cu coronavirus intră în carantină. 

Pentru naștere, căsătorie, deces, tratament medical, dar și pentru studenții de 

la facultățile din afara țării se poate suspenda temporar măsura. 

 “Avem din nou la dispoziţie instrumentele pe care le are la dispoziţie orice Guvern 

într-o ţară democratică”, a declarat premierul Orban în deschiderea ședinței de 

Guvern din această dimineață. 

Documentul integral cu măsurile și excepțiile. 

Principalele declarații ale premierului: 

 Ne-a revenit dreptul de a lua măsuri de protecție a sănătății publice, de 

izolare, de carantinare. 

 Trebuie să reamintim românilor că în urma deciziei CCR, peste 900 de 

pacienți au cerut externarea, iar peste trei mii de români diagnosticați nu au 

fost internați în spitale. 

https://cdn.biziday.ro/wp-content/uploads/2020/07/1776590915.pdf
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 Pentru toate persoanele care au fost infectate în această perioadă, în urma 

anchetelor epidemiologice, nu am putut dispune măsura izolării persoanelor 

care au intrat în contact cu pacienții infectați. 

 Aceste săptămâni de vid legislativ pot avea efecte negative. 

 Trebuie ca în mod accelerat să dispunem toate măsurile pe care le avem la 

dispoziție. 

  În cursul dimineții am avut reuniunea CNSU, care a luat deciziile necesare. 

Raed Arafat, Șeful DSU a prezentat principalele prevederi ale Hotărârii nr. 

36/2020 adoptată de Guvern: 

 Se certifică pandemia de COVID-19 

 Se instituie măsura carantinei pentru persoanele care sosesc din țările cu risc 

epidemiologic ridicat. Criteriul de risc: rata de cazuri noi la 100.000 de 

locuitori în ultimele 14 zile mai  mare decât cea din România. 

  INSP întocmește lista țărilor pentru care se instituie carantină. 

 Lista țărilor respective se revizuiește săptămânal. 

 Sunt exceptate persoanele care nu prezintă simptome de Covid-19: șoferii de 

tiruri, șoferii de microbuze și autocare, membrii Parlamentului European, ai 

instituțiilor internaționale, piloții de aeronave și personalul navigant, 

personalul navigant maritim și fluvial, lucrătorii în domeniul feroviar. 

 Pentru naștere, căsătorie, deces, tratament medical, dar și pentru 

preschimbarea documentelor de identitate se poate analiza suspendarea 

temporară a măsurii de carantină. 

 Pot fi exceptate de la măsura carantinării mai multe categorii de persoane 

dacă nu prezintă simptome de Covid-19: șoferii de tiruri, șoferii de 

microbuze și autocare, membrii Parlamentului European, ai instituțiilor 

internaționale, piloții de aeronave și personalul navigant, personalul navigant 

maritim și fluvial, lucrătorii în domeniul feroviar, lucrătorii transfrontalieri, 

membrii corpului diplomatic, posesorii de pașapoarte diplomatice și de 

serviciu și membrii familiilor acestora, studenții români care au examene sau 
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care încep studiile, membrii delegațiilor sportive internaționale care participă 

la competiții sportive. 

 DSP instituie prin decizie măsura carantinării pentru persoanele care au 

intrat în contact cu persoane infectate. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Corpul de control al Ministerului Sanatatii va demara verificari la DSP-uri 

si in spitale pentru a verifica daca sunt respectate drepturile pacientilor 

Corpul de control al Ministerului Sanatatii va face, in perioada urmatoare, mai 

multe verificari la directiile de sanatate publica si la spitale. 

 

Se va evalua modul in care sunt respectate drepturile pacientilor la asigurarea 

tratamentului si serviciilor medicale, activitatea Serviciului Prevenire a infectiilor 

asociate activitatii medicale (SPIAM) de la nivelul spitalelor, modul in care au fost 

realizate achizitiile de echipamente si materiale sanitare. 

 

Anuntul MS vine dupa videoconferinta organizata cu reprezentantii directiilor de 

sanatate publica, in scopul pregatirii implementarii legii carantinei si izolarii, care a 

intrat in vigoare marti. 

 

"Astazi a intrat in vigoare legea carantinei si a izolarii, pe care trebuie sa o punem 

in concordanta cu legislatia referitoare la SARS-CoV-2. Am avut discutii cu 

directiile de sanatate publica despre modul de implementare a acestei legi, am 

raspuns la intrebari si nelamuriri, urmand ca zilele urmatoare sa avem si ordinele 

de ministru si hotararile de guvern care sa puna in aplicare aceasta lege. Suntem 

intr-un moment pandemic cu o crestere progresiva a numarului de cazuri si vom 

avea doua saptamani in care vom cauta sa reimpunem acele masuri de carantina, 

izolare in spital sau la domiciliu. In functie de cooperarea la aceste masuri si 

respectarea normelor de desfasurare a unor activitati, vom putea vedea in 

urmatoarea perioada si evolutia epidemica", a spus ministrul Sanatatii, Nelu 

Tataru, dupa videoconferinta. 

 

https://ziare.com/stiri/spitale/
https://ziare.com/nelu-tataru/
https://ziare.com/nelu-tataru/
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Noile acte normative care vor fi emise de MS ca legislatie secundara la legea 

carantinei si izolarii vor permite controlul pandemiei, tratarea pacientilor, 

optimizarea fluxurilor in spitale, asigurarea cu personal medical detasat, acolo 

unde este necesar, evitarea aglomerarii sectiilor, precizeaza Ministerul Sanatatii 

intr-un comunicat. 

 

Ministrul Sanatatii a solicitat directiilor de sanatate publica mai multa strictete si 

acuratete in desfasurarea anchetelor epidemiologice. 

 

Corpul de control va demara verificari atat in cadrul DSP-urilor, cat si in 

spitaleIncepand de astazi (n.r. - marti), pentru fiecare caz confirmat, DSP are 

obligatia sa desemneze in maxim 2 ore un medic pentru demararea anchetei 

epidemiologice, care trebuie finalizata in maxim 12 ore. De asemenea, se va 

modifica si modul de raportare, conform cu cerintele noii legislatii. Mai mult, 

centrele de testare vor avea obligatia sa prioritizeze testele si sa lucreze probele din 

anchete epidemiologice, retestari ale persoanelor pozitive etc. Va fi raportat 

numarul de testele efectuate, distinct numarul retestarilor, dar si numarul 

persoanelor testate", arata MS. 

 

Prezent la videoconferinta, premierul Ludovic Orban a transmis mesaje de 

incurajare reprezentantilor directiilor de sanatate publica. 

 

"Fiti proactivi, prezenti, nu renuntati la lupta oricat de obositi sunteti. Directiile de 

sanatate publica, neglijate atat timp, sunt cele mai importante institutii pentru 

limitarea infectiei cu noul coronavirus", a spus premierul Orban in dialogul cu 

reprezentantii DSP. 

 

De asemenea, directiile de sanatate publica trebuie sa emita cat mai urgent decizii 

administrative pentru persoanele infectate care au refuzat internarea intr-o unitate 

sanitara sau care au solicitat externarea din spital, inainte de a fi declarate 

vindecate. Toate aceste persoane vor fi izolate la domiciliu sau in spatii speciale 

tampon sau vor fi internate in unitati sanitare. 

 

 

https://ziare.com/ludovic-orban/
https://ziare.com/stiri/coronavirus/
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Ministerul Sanatatii a finalizat deja formularele pentru deciziile administrative si 

acestea vor fi puse la dispozitie directiilor de sanatate publica. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Ministrul Muncii: Voi propune mâine în guvern să acordăm șomaj tehnic și 

unităților închise din cauza focarelor COVID 

Ministrul Muncii şi Protecţiei Sociale, Violeta Alexandru, a anunţat că 

intenţionează ca miercuri, în şedinţa de Guvern, să propună modificarea actualului 

cadru legal, astfel încât să poată beneficia de şomaj tehnic şi unităţile închise din 

cauza apariţiei unui focar de COVID-19. 

"Mâine (miercuri, n.r.) în şedinţa de guvern voi propune completarea actualului 

cadru legal, astfel încât şi unităţilor închise pentru că s-au identificat focare să le 

acordăm şomaj tehnic. Cei care sunt bolnavi vor merge în tratament, iar cei care 

merg acasă vor putea beneficia (de şomaj tehnic n.r), în măsura în care va susţine şi 

guvernul, şi discuţiile cu colegii mei mă încurajează (...) până la redeschidere, 

dictată de autorităţile judeţene, de comitetele judeţene pentru situaţii de urgenţă, în 

baza avizului, deciziei direcţiilor de sănătate publică", a explicat Violeta Alexandru 

la B1TV, citată de Agerpres. 

Ea a subliniat că această completare a fost gândită din momentul în care autorităţile 

au fost sesizate că există focare care justifică măsura închiderii unor unităţi, pentru 

a le acorda "celor sănătoşi, care rămân acasă" plata aferentă şomajului tehnic, deşi 

domeniul din care face parte respectiva unitate nu este închis. 

Totodată, ministrul Muncii a semnalat că soluţia pentru prevenirea răspândirii 

virusului este ca fiecare să aibă grijă de sănătatea lui şi a celor din jur şi angajatorii 

să-şi asume, la rândul lor, responsabilitatea. 

"Din punctul nostru de vedere, nu stăm nicio clipă şi luăm măsuri imediate, dar 

soluţia ar fi ca fiecare dintre noi să aibă grijă de sănătatea lui şi a celor din jur, ca 

angajatorii să-şi asume responsabilitatea. (...)  

Trebuie să fie conştienţi, că sunt patroni de cluburi, ca sunt directori de firme de 

confecţii, că sunt patroni de magazin de cartier, toţi aceşti oameni poarta 

https://www.agerpres.ro/economic-intern/2020/07/21/alexandru-voi-propune-maine-in-guvern-sa-acordam-somaj-tehnic-si-unitatilor-inchise-din-cauza-focarelor-covid--543888
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responsabilitatea salariaţilor. (...) Trebuie să facă un efort să verifice constant 

(respectarea regulilor de igienă n.r), nu văd altă soluţie. Alternativa este să închidă 

şi în niciun caz guvernul nu vrea să ajungă aici", a punctat Violeta Alexandru. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Ministrul Muncii: "Saptamana viitoare vom propune in Guvern o crestere a 

alocatiilor sustenabila in buget" 

Ministrul Muncii, Violeta Alexandru, a anuntat ca va propune Guvernului, 

saptamana viitoare, o crestere a alocatiilor, insa procentul va fi unul sustenabil 

pentru buget. 

 

In context, ministrul a precizat ca promisiunile de dublare fara o sursa de finantare 

nu sunt responsabile. 

 

"Suntem constienti de decizia Curtii Constitutionale si vom gasi o solutie. PNL a 

crescut alocatiile. Nu e vorba ca nu intelegem sau ca nu suntem constienti ca exista 

aceasta nevoie. Dar sa dublezi... va spun, la Ministerul Muncii in fiecare dimineata 

am proiecte PSD, doua teancuri. Proiecte legislative, sa triplam sa dublam...Orice 

are nevoie de mai mult. Problema este ca atat este bugetul si din el trebuie sa 

acoperi toate aceste nevoi. A dubla peste noapte fara sa spui de unde, a face gesturi 

dublu, triplu, nu este o abordare responsabila. Premierul mi-a cerut sa fiu pregatita 

in acest sens. PNL in acesti ani a generat o crestere a alocatiei tocmai pentru ca 

stim ca nu este mult. Da. Vor creste alocatiile. Sunt pregatita pentru saptamana 

viitoare sa intru in Guvern cu o crestere in privinta alocatiilor, dar o vom face cu 

siguranta cat sa fie sustenabila in buget", a declarat ministrul Muncii, marti seara, 

la B1TV. 

 

Ea a aratat, totodata, ca un raspuns cu privire la pensii si alocatii va veni foarte 

curand, dupa ce Ministerul Finantelor va incheia bilantul cheltuielilor si situatia 

incasarilor dupa aceasta perioada marcata de pandemia de coronavirus. 

 

 

https://ziare.com/violeta-alexandru/
https://ziare.com/pnl/
https://ziare.com/psd/
https://ziare.com/stiri/coronavirus/
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Violeta Alexandru a explicat, astfel, ca Ministerul Finantelor este sursa autorizata 

care sa comunice posibilitatile bugetare si a asigurat ca pensiile vor fi majorate. 

 

"Un raspuns clar cu privire la pensii si alocatii va veni foarte curand, cand 

Ministerul Finantelor va incheia bilantul cheltuielilor si situatia incasarilor dupa 

aceasta perioada de pandemie. Am avut mai multe discutii cu colegii mei, dorinta 

noastra este sa nu alimentam prin nu stiu ce cifre, pareri sau dorinte, pentru ca 

dorinta avem, va asigur de acest lucru. Ministrul Finantelor are poza cu 

schimbarile care apar de la o zi la alta, de la o saptamana la alta, a incasarilor la 

buget si a posibilitatii pe care bugetul o are dupa aceasta perioada grea. Am 

comunicat constant situatia platilor pentru somaj tehnic pentru ca sunt un minister 

care face foarte multe plati din bani publici in aceasta perioada. Ministrul 

Finantelor stie care este starea economiei, vede incasarile, este sursa autorizata sa 

ne spuna care este poza in acest moment a posibilitatilor bugetare. Va asigur ca vor 

creste pensiile. In momentul in care aceasta evaluare va fi gata vom avea o 

comunicare in care vom arata care este situatia. O situatie pe care nu au creat-

o Florin Citu, Violeta Alexandru sau Ludovic Orban. O situatie generata de tot ce 

s-a intamplat in aceste luni. Vrem sa avem o abordare responsabila", a subliniat 

ministrul Muncii. 

 

Ea a precizat, totodata, ca tara nu trebuie gestionata cu promisiuni, iar daca PSD 

voia sa creasca pensiile o facea imediat. 

 

"Este usor sa pacalesti si sa dai sperante si sa spui Alexandru isi doreste sa creasca 

pensiile cu 60%. Iau contact cu pensionarii si vad cat de greu le este sa isi acopere 

medicamentele. Dupa o varsta ai mai multe cheltuieli decat cand esti mai tanar. Nu 

asa trebuie gestionata aceasta tara. Cu promisiuni. Daca PSD voia sa creasca cu 

40% o facea imediat. Ce se va intampla in acest moment va fi o comunicare 

responsabila facuta de colegul meu (ministrul Finantelor n.r.) pe baza situatiei 

bugetului din care vom vedea foarte clar ce se poate anul acesta, anii viitori", a 

precizat Alexandru. 

 

 

https://ziare.com/florin-citu/
https://ziare.com/ludovic-orban/
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Cat priveste posibilitatea ca majorarea pensiilor si a alocatiilor sa fie realizata cu 

ajutorul banilor de la UE, ministrul Muncii a explicat ca aceste fonduri nu se pot 

muta dintr-o parte in alta pentru ca sunt alocate pentru investitii si pentru proiecte 

foarte clare. 

 

"Domnul Ciolacu (Marcel Ciolacu, presedintele interimar al PSD, n.r.) sa invete ce 

inseamna bani europeni si cum ei nu se pot muta dintr-o parte intr-alta. Se dau 

pentru investitii, pentru proiecte foarte clare. Poate pe vremea PSD se puteau face 

anumite jonglerii. In ceea ce ne priveste stim exact care sunt regulile europene 

pentru cheltuirea banilor europeni", a mai precizat oficialul citat. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Adrian Oros: Avem cu un miliard de euro mai puţin pentru dezvoltare 

rurală, din fonduri europene 

Adrian Oros, ministrul agriculturii Foto: Inquam Photos / Octav Ganea 

România are alocată pentru perioada 2021-2027 pentru componenta de dezvoltare 

rurală, Pilon II, cu un miliard de euro mai puţin. Acest lucru înseamnă că 

Programul Naţional Strategic trebuie elaborat cu atenţie, spune ministrul 

Agriculturii, Adrian Oros. 

„Acum, după deciziile luate azi noapte la Bruxelles, la un calcul pe care am 

încercat să-l fac foarte rapid, vom avea pentru acest Program Naţional Strategic, 

Pilonul I, adică pentru plăţi directe, 13,78 miliarde euro şi pentru Pilonul II - 7,01 

miliarde euro pentru dezvoltare rurală, la care se adaugă Next Generation - 0,72 

miliarde. Dacă ne uităm, avem cu un miliard de euro mai puţin faţă de alocarea 

2014-2020 pentru componenta Pilon II dezvoltare rurală. De aceea, va trebui să 

fim foarte atenţi la cum elaborăm Programul Naţional Strategic. Acum analizăm, 

discutăm, cu toate asociaţiile, cu tot ce înseamnă mediu asociativ. Sunt convins că 

la aceste dezbateri vor participa şi reprezentanţii administraţiei publice locale, dar 

şi ai GAL-urilor (Grupuri de Acţiune Locală - n. r), în aşa fel încât să vedem cum 

creionăm Programul Naţional Strategic care se referă la dezvoltare rurală”, 

a spus ministrul, citat de Agerpres. 

https://ziare.com/marcel-ciolacu/
https://www.agerpres.ro/economic-intern/2020/07/21/oros-pns-2021-2027-trebuie-elaborat-cu-atentie-avem-cu-un-un-miliard-de-euro-mai-putin-pentru-dezvoltare-rurala--543442?fbclid=IwAR0FST1T5GjF_z_DV20RGXKH2_oh5EjOUc3gTqt6wurCKo--M1p42eAZvT4
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Acesta a adăugat că, pe lângă sumele din Programul Naţional Strategic, există şi 

Programul Naţional de Creştere a Rezilienţei, unde s-a reuşit atragerea, prin cele 

două proiecte propuse – unul privind irigațiile și altul privind produsele românești -

 a şase miliarde euro. 

Adrian Oros a mai afirmat că Ministerul Agriculturii şi Dezvoltării Rurale a 

contribuit în cadrul Strategiei Naţionale de Dezvoltare Durabilă în perioada 2014-

2020 şi va contribui şi în perioada 2021-2027 prin PNS, prin intermediul măsurilor 

care vor fi prinse şi continuate, mai ales că multe dintre aceste măsuri care s-au 

adresat dezvoltării rurale au fost benefice. 

„Dacă în 2014-2020 alocarea a fost 7% din PNDR, care era 9,4 miliarde de euro, 

adică 638 de milioane euro pe acele măsuri 19.1, 19.2, 19.3, 19.4, funcţionând la 

ora actuală 239 de GAL-uri, care au un grad de contractare de 88% şi un grad de 

plată de 50%, prin submăsura 7.2 infrastructură rutieră, apă, canalizare, a mai fost 

alocată o sumă 1,1 miliarde euro”, a spus Adrian Oros. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Ministrul Educației: Avem trei scenarii oficiale privind începerea școlilor. 

Reluarea cursurilor în mod clasic, o formă hibridă cu doar o parte din elevi la 

clasă prin rotație și școala exclusiv online. 

Ministrul Educației a declarat că primul scenariu luat în calcul pentru începerea 

anului școlar este acela în care cursurile se vor desfășura în mod clasic, dar cu 

respectarea măsurilor de protecție epidemiologică. Reluarea cursurilor online este 

ultimul scenariu pe care Ministerul îl are în vedere. „Nu știm când putem să ne 

pronunțăm asupra scenariilor, cred că trebuie să facem asta cât mai repede. Cei mai 

în măsură să spună cum vor fi organizate clasele sunt cei din Ministerul Sănătății”, 

a mai spus Monica Anisie. 

Principalele declarații: 

 La minister se lucrează intens, avem întâlniri cu părinții, studenții ca să 

pregătim scenariile pentru noul an școlar și universitar.  
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 Avem în vedere să reluăm cursurile în mod clasic, dar cu respectarea strictă 

a unor măsuri. Un alt scenariu hibrid e cel în care unii elevi sau studenți vor 

fi în sala de clasă, iar alții acasă, prin rotație.  

 În ultimul scenariu avem situația în care învățăm online. Asta numai și 

numai dacă situația epidemiologică o impune.  

 Ministerul Sănătății ne-a transmis un ghid, un protocol sanitar. Suntem în 

lucru ca să definitivăm din punct de vedere educațional și sanitar măsurile 

pentru noul an școlar și universitar.  

 Nu știm când putem să ne pronunțăm asupra scenariilor, cred că trebuie să 

facem asta cât mai repede. Autoritățile trebuie să se pregătească cu măsurile 

necesare. 

 Ministerul Educației a realizat caietul de sarcini pentru achiziționarea 

tabletelor, dar ONAC se ocupă. Data de 10 septembrie este data limită în 

care ele trebuie să meargă către școli.  

 S-au propus și măsuri prin care să descentralizăm deciziile la nivel ISJ și al 

unităților de învățământ. S-a considerat că trebuie să dăm oportunitatea celor 

care ar putea să frecventeze cursurile să o facă, dacă situația epidemiologică 

nu va fi dificilă. 

 Cei mai în măsură să spună cum vor fi organizate clasele sunt cei din 

Ministerul Sănătății. Trebuie să punem pe primul plan sănătatea copiilor, a 

cadrelor didactice, siguranța lor e foarte importantă.  

 E clar că atunci când vom lua o decizie vom discuta și cu ministrul Muncii 

ca să găsim soluții și pentru părinți.  

 Normele de la Ministerul Sănătății vor ajuta și pentru definitivarea 

scenariilor privind studenții, practica, cazarea, cantinele. 

(Sursa: biziday.ro) 

 



 

CNSLR Fratia | Revista Presei 21 iulie 2020 14 

 

 Studiu: 47% dintre elevii din Romania au folosit doar telefonul mobil 

pentru participarea la cursurile online. Efectele negative ale izolarii din 

timpul pandemiei asupra copiilor 

Un studiu lansat de organizatia "Salvati Copiii Romania" arata consecintele 

negative ale pandemiei. In Romania, 47% dintre copii au folosit doar telefonul 

mobil pentru participarea la cursurile online, mult peste media altor state UE. 

 

Organizatia a lansat studiul "Impactul Crizei COVID-19 si al perioadei de izolare 

asupra copiilor din Romania" prin intermediul unui sondaj online, la care au 

participat 5.000 de copii din ciclul de invatamant primar, gimnazial si liceal. 

 

Rezultatele studiului constituie momentul de lansare a campaniei nationale "Vreau 

la scoala!", care se adreseaza in special autoritatilor locale in scopul asigurarii 

accesului la educatie pentru copiii care traiesc in conditii de saracie si izolare 

sociala. 

https://ziare.com/scoala/invatamant/
https://ziare.com/scoala/educatie/
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Datele sondajului Salvati Copiii arata ca, aproape jumatate dintre copii nu au acces 

la o tableta sau la un computer, singurele dispozitive care pot permite o participare 

reala la lectiile online, iar peste 50% spun ca unul dintre riscurile majore ale acestei 

perioade a fost dependenta de internet si, ca atare, expunere la continut agresiv si la 

fake news. 

 

"Copiii vor la scoala, asta e concluzia cea mai directa a sondajului realizat in 

randul copiilor. Cei mai multi dintre ei s-au confruntat deja cu diverse probleme 

emotionale, cu sentimente de izolare, panica si furie, iar in cazul celor care nu au 

avut acces la educatia online sau au avut acces limitat, prin intermediul unui 

telefon, aceste stari sunt dublate de un sentiment dramatic de marginalizare. Aceste 

situatii trebuie corectate", a declarat Gabriela Alexandrescu, Presedintele Executiv 

Salvati Copiii Romania. 

 

Inchiderea scolilor, in contextul pandemiei de COVID-19, a avut consecinte 

negative atat asupra progresului educational al copiilor, cat si asupra sanatatii 

emotionale a acestora si, mai mult, asupra sigurantei lor online. 

 

Studiul integral poate fi consultat pe site-ul Salvati Copiii AICI. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Romania, lider detasat in UE la salariile platite bugetarilor. Ce procent 

urias din veniturile statului este alocat pentru lefuri 

Romania a ramas si in 2019 lider in UE, pentru al treilea an consecutiv, la sumele 

alocate salariilor angajatilor statului din veniturile stranse din taxe si impozite de la 

populatie si firme, venituri care sunt printre cele mai reduse in randul tarilor 

membre. 

 

Statul roman a urcat pe prima pozitie in 2017 si s-a mentinut pe acelasi loc si in 

2018, ca urmare a politicilor de crestere accelerata a veniturilor angajatilor in 

sistemul public, dar si din cauza ca numarul acestora a crescut constant, indiferent 

de partidele aflate la guvernare, releva date Profit.ro. 

 

https://www.salvaticopiii.ro/sci-ro/files/d3/d376f652-4ed3-43cc-8947-347265fe6e7e.pdf
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La nivelul UE, cheltuielile cu salariile au crescut in toate tarile, dar dupa o 

perioada de consolidare a finantelor publice. 

 

Pe de alta parte, problema Romaniei este accentuata si de faptul ca se situeaza pe 

penultimul loc in UE la venituri colectate la buget ca pondere in PIB. 

 

Sumele platite angajatilor din administratia centrala, dar si celor din administratia 

locala, au reprezentat anul trecut 35,44% din veniturile statului roman, in urcare de 

la 34,22% in 2018. 

 

Iar asta in conditiile in care si veniturile au crescut, releva ultimele date, analizate 

de Profit.ro. 

 

Ponderea in PIB a cheltuielilor cu salariile angajatilor din sectorul public s-a situat 

anul trecut la 11,2%, cu putin peste media UE de 10,1%. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Senatorii au respins legea pentru desfiinţarea Secţiei pentru Investigarea 

Infracţiunilor din Justiţie 

Senatorii au respins, marţi, proiectul de lege pentru desfiinţarea Secţiei pentru 

investigarea infracţiunilor din Justiţie din cadrul Parchetului de pe lângă Înalta 

Curte de Casaţie şi Justiţie. Cu 76 de voturi "pentru" respingere, 41 "împotrivă" şi 

14 abţineri, proiectul inițiat de USR și fostul ministru al Justiției Ana Birchall a 

picat. Senatul este camera decizională. 

 

Proiectul legislativ are ca obiect de reglementare desfiinţarea Secţiei pentru 

investigarea infracţiunilor din Justiţie, propunându-se abrogarea prevederilor care 

fac referire la aceasta. 

 

Comisia juridică a Senatului a dat luni, raport de respingere pentru proiectul de 

lege iniţiat de USR. 

 

 

https://ziare.com/economie/buget/
https://ziare.com/economie/pib/
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"La data intrării în vigoare a prezentei legi, Secţia pentru investigarea infracţiunilor 

din Justiţie din cadrul Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie se 

desfiinţează. (...) Procurorii care, la data intrării în vigoare a prezentei legi, îşi 

desfăşoară activitatea în cadrul Secţiei pentru investigarea infracţiunilor din Justiţie 

revin la parchetele de unde provin sau se încadrează la alte parchete unde au 

dreptul să funcţioneze, potrivit legii. De la data revenirii la parchetul de unde 

provin, procurorii care au activat în cadrul Secţiei pentru investigarea infracţiunilor 

din Justiţie îşi redobândesc gradul profesional de execuţie şi salarizarea 

corespunzătoare acestuia avute anterior sau pe cele dobândite ca urmare a 

promovării, în condiţiile legii, în timpul desfăşurării activităţii în cadrul Secţiei. La 

data intrării în vigoare a prezentei legi încetează detaşările ofiţerilor şi agenţilor de 

poliţie judiciară din cadrul Secţiei", se arată în proiectul de lege. 

 

Un alt articol prevede că, la data intrării în vigoare a legii, cauzele aflate în lucru la 

Secţia pentru investigarea infracţiunilor din Justiţie, precum şi dosarele soluţionate 

până la această dată se predau prin dispoziţia procurorului şef al Parchetului de pe 

lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie către unităţile de parchet competente. 

Proiectul de lege a fost respins şi de Camera Deputaţilor, iar Senatul este for 

decizional în acest caz. 

Secția pentru Investigarea Infracțiunilor din Justiție a fost înființată în cadrul 

Parchetului Înaltei Curți de Casație și Justiție și a devenit operațională în 23 

octombrie 2017. Are competența exclusivă de a efectua urmărirea penală pentru 

infracțiunile săvârșite de judecători și procurori, inclusiv judecătorii și procurorii 

militari și cei care au calitatea de membri ai Consiliului Superior al Magistraturii. 

 

Secția a fost condusă de Gheorghe Stan, fostul șef al Inspecției Judiciare, singura 

instituție abilitată să îi ancheteze disciplinar pe magistrați și care în mandatul lui 

Tudorel Toader a declanșat mai multe acțiuni disciplinare împotriva fostei șefe a 

DNA Laura Codruța Kovesi. Între timp, Gheorghe Stan a fost numit judecător la 

CCR, la propunerea PSD. 
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Procuror șef adjunct al secției a fost Adina Florea, propusă de trei ori de Tudorel 

Toader pentru șefia DNA și respinsă de președintele Klaus Iohannis. 

 

Adina Florea a câștigat concursul la CSM pentru funcția de procuror-șef al secției, 

însă candidatura ei nu a fost validată, în condițiile în care mai mulți magistrați au 

boicotat ședințele CSM. 

 

Lia Savonea, fostul președinte al Consiliului Superior al Magistraturii, a avut 7 

tentative eșuate de numire a Adinei Florea la șefia secției speciale. Adina Florea s-

a retras în 5 decembrie 2019 din procedura de numire la șefia Secției Speciale, 

după cele 7 încercări eșuate ale fostei șefe a CSM Lia Savonea de a o numi în 

funcția de procuror-șef al acestei secții. 

 

Secția specială a fost criticată puternic de către organismele europene. Comisia 

Europeană arăta în ultimul raport MCV că funcționarea Secției speciale a 

confirmat temerile exprimate atât în România, cât și pe plan extern că ar putea fi 

utilizată ca instrument. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Contracte de concesiune de peste 3,3 miliarde de euro pe 20 de ani pe 

autostrăzile din România: Spații de servicii, benzinării și stații de încărcare 

pentru mașini electrice 

Compania de Drumuri a scos la scos la concesiune 13 contracte de servicii în 

scopul utilării/dotării, operării și întreținerii spațiilor pentru servicii aflate pe 

autostrăzile din România deschise traficului rutier, situate pe rutele Nădlac - Sibiu 

(A1) și Pitești - București (A1) și Cernavodă - Constanța (A2). În total cele 13 

loturi valorează circa 16 miliarde de lei (circa 3,3 mld euro) pe o perioadă de 

concesiune de 20 de ani. 

 

„În data de 20.07.2020, C.N.A.I.R. S.A. în calitate de autoritate contractantă, a 

transmis în SEAP, Anunțul de concesionare pentru procedura de achiziție publică 

licitație deschisă, organizată pentru atribuirea contractelor de concesiune având ca 

obiect:  
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Concesiune de servicii în scopul utilării/dotării, operării și întreținerii spațiilor 

pentru servicii aflate pe autostrăzile din România deschise traficului rutier, situate 

pe rutele Nădlac - Sibiu (A1) și Pitești - București (A1) și Cernavodă - Constanța 

(A2)”, anunță Compania de Drumuri. 

 LOT 1: Spații de Servicii stanga si dreapta km 558+380, Autostrada A1 

Nadlac – Arad; 

 LOT 2: Spații de Servicii stânga si dreapta km 530+536, Autostrada A1 

Arad-Timișoara; 

 LOT 3: Spații de Servicii stânga si dreapta km 500+596, Autostrada A1 

Timișoara – Lugoj; 

 LOT 4: Spații de Servicii stânga si dreapta km 481+646, Autostrada A1 

Timișoara – Lugoj; 

 LOT 5: Spații de Servicii stânga si dreapta km 446+890, Autostrada A1 

Lugoj – Deva; 

 LOT 6: Spații de Servicii stânga si dreapta km 428+310, Autostrada A1 

Lugoj – Deva; 

 LOT 7: Spații de Servicii stânga si dreapta km 389+710, Autostrada A1 

Lugoj – Deva; 

 LOT 8: Spații de Servicii stânga si dreapta km 340+500, Autostrada A1, VO 

Deva – Orăștie la standard de autostrada; 

 LOT 9: Spații de Servicii km 316+560 dreapta și km 316+360 stânga, 

Autostrada A1 Orăștie – Sibiu; 

 LOT 10: Spații de Servicii km 297+900 stânga și km 297+000 dreapta, 

Autostrada A1 Orăștie – Sibiu; 

 LOT 11: Spații de Servicii stânga si dreapta km 260+160, Autostrada A1 

Orăștie – Sibiu; 

 LOT 12: Spații de Servicii stânga si dreapta km 110+100, Autostrada A1, 

Tronson București – Pitești; 
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 LOT 13: Spații de Servicii km 186+090 stânga si km 186+580 dreapta 

Autostrada A2 Medgidia – Constanta 

Valoarea estimată a contractelor de concesiune: 15.986.368.372 LEI fara TVA. 

 

Valoarea estimată a fiecarui lot în parte: 1.229.720.644 lei fara TVA. 

 

Durata contractelor: 240 luni (20 ani). 

 

Potrivit CNAIR, achiziția are ca scop atribuirea unui numar de 13 contracte de 

concesiune de servicii aferente spațiilor de servicii aflate pe autostrăzile din 

România deschise traficului rutier, situate pe rutele Nădlac - Sibiu (A1), Pitesti 

- Bucuresti (A1) și Cernavodă - Constanța (A2) pentru execuția de lucrări și 

prestarea de servicii în scopul utilării/dotării, operării și înțretinerii acestora, 

obiectivul principal fiind creșterea calității infrastructurii rutiere naționale 

creșterea gradului siguranței rutiere și furnizarea unor servicii la standarde 

europene pentru utilizatorii rețelei de autostrăzi. 

 

Principalul beneficiu îl constituie utilarea/dotarea Spațiilor pentru Servicii aflate 

pe autostrăzile din România, deschise traficului rutier, situate pe rutele Nădlac - 

Sibiu și Pitești - București (A1) și Cernavodă - Constanța (A2) cu stații de 

distribuție carburanți, stații de încarcare pentru vehicule electrice, spații de 

odihnă, spațiu comercial inclusiv snack-bar și cafenea, spații de parcare, toalete 

conform standardelor europene, în vederea creșterii confortului și a siguranței 

rutiere pentru utilizatorii rețelei de autostrăzi, alinierea rețelei naționale la 

standardele rețelei europene din punct de vedere al dotărilor autostrăzilor și 

facilităților oferite participanților la trafic, îmbunătățirea aspectului estetic al 

infrastructurii rutiere, obținerea unor venituri proprii din exploatarea 

infrastructurii rutiere existente. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 Companiile petroliere cer reexaminarea legii privind vânzarea terenurilor 

agricole: Blochează investițiile! 

Asociația Română a Companiilor de Explorare și Producție Petrolieră (ROPEPCA) 

consideră că legea care modifică condițiile de vânzare și de utilizare a terenurilor 

agricole ar putea bloca investiții noi. Potrivit ROPEPCA, dacă legea va intra în 

vigoare, doar fermierii actuali cu activitate agricolă în România vor mai putea 

cumpăra terenuri agricole. Noul act normativ ar face imposibil ca un român sau un 

cetăţean străin care nu are afaceri în agricultură să mai poată deveni proprietar de 

teren şi fermier. 

 

Săptămâna trecută, Curtea Constituțională a respins sesizarea privind 

neconstituționalitatea legii adoptate. În aceste condiții, ROPEPCA cere 

reexaminarea legii în Parlament, astfel încât să fie eliminate impedimentele aduse 

noilor investiții atât în agricultură, cât și în alte sectoare de activitate. 

 

Legea adoptată prevede că, dacă cei care care au drept de preempţiune pentru 

cumpărarea unui teren agricol scos la vânzare de proprietar (rude, arendaşi, vecini, 

tineri fermieri) nu îşi exercită dreptul de preempţiune, atunci terenul respectiv nu 

poate fi cumpărat decât de alţi fermieri, români sau străini, cu activitate în 

România. Astfel, această lege interzice tuturor cetăţenilor, români şi străini, care nu 

sunt fermieri cu activitate în România în ultimii cinci ani să cumpere terenuri 

agricole, arată ROPEPCA. 

 

În plus, odată cumpărat, terenul trebuie folosit numai pentru activități agricole. 

Astfel, companii românești cu alt obiect de activitate, dar care au nevoie de teren în 

extravilan pentru activitatea lor, cum sunt companiile petroliere, nu îl vor putea 

achiziționa ori închiria pentru derularea de operațiuni petroliere, conform legii 

adoptate. 

 

Legea adoptată va schimba complet modul în care acest drept este exercitat, 

ducând Statul în imposibilitatea de a exploata resursele în beneficiul 

consumatorului, dar va priva și proprietarul privat de a dispune cum dorește de 

proprietatea sa și de posibilele beneficii financiare, mai arată ROPEPCA. 
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Potrivit acesteia, nu numai companiile petroliere sunt afectate de această lege. 

Orice companie care nu desfășoară activități agricole și dorește să investească în 

teren agricol se află în aceeași situație, inclusiv companii de logistică, de 

telecomunicații etc. 

 

În prezent, membrii ROPEPCA dețin cea mai mare parte a acordurilor de 

concesiune petrolieră pentru perimetrele de dezvoltare și producție onshore din 

România, cumulând pentru anii 2014-2018 investiții de peste 24 miliarde lei. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Pretul petrolului a crescut la cel mai ridicat nivel din ultimele patru luni 

Preturile petrolului au crescut marti cu circa 1 dolari, la cel mai ridicat nivel din 

ultimele peste patru luni, sustinute de acordul UE pentru relansarea economiei 

dupa pandemia de coronavirus si de informatiile promitatoare referitoare la studiile 

clinice pentru vaccinuri impotriva Covid-19, transmite Reuters. 

 

Cresterea cotatiilor a fost determinata si de posibila scadere a stocurilor de petrol si 

produse rafinate din Statele Unite, potrivit sondajelor de opinie realizate de 

Reuters. 

 

Pretul petrolului Brent a urcat cu 1,02 dolari, respectiv cu 2,4%, la 44,3 dolari pe 

baril. 

 

Cotatia petrolului West Texas Intermediate, de referinta pe piata americana, a urcat 

cu 94 de centi, sau cu 2,3%, la 41,75 dolari pe baril. Ambii indici au atins in timpul 

tranzactiilor cel mai ridicat nivel de dupa data de 6 martie. 

Preturile au fost stimulate de acordul liderilor Uniunii Europene referitor la crearea 

unui fond de 750 de miliarde de euro pentru refacerea economiilor din regiune 

afectate de epidemia de coronavirus. 

 

 

https://ziare.com/economie/petrol/
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Acordul permite Comisiei Europene sa stranga miliarde de euro de pe pietele de 

capital in numele celor 27 de state, un act de solidaritate fara precedent in cele 

aproape 7 decenii de integrare europeana. 

 

Actiunile la nivel global si euro au atins maxime ale ultimelor cateva luni. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 ELCEN vrea sa ceara insolventa Termoenergetica dupa ce Primaria 

Bucuresti nu a virat subventia de peste 650 de milioane lei 

ELCEN ia in considerare cererea insolventei Companiei Municipale 

Termoenergetica, solicitand, totodata, si atragerea raspunderii conducerii 

companiei municipale. 

 

Intentia ELCEN vine ca urmare a faptului ca Primaria Municipiului Bucuresti 

(PMB) nu a virat catre Termoenergetica subventia aferenta perioadei decembrie 

2019 - mai 2020, in valoare de 652,22 milioane de lei. 

 

Neplata subventiei a creat mari probleme financiare ELCEN-ului. 

 

Datoriile acumulate de Termoenergetica fata de ELCEN au ajuns, la data de 

12.07.2020, la 422,1 milioane lei. Suma reprezinta contravaloarea facturilor 

neachitate de compania municipala, catre ELCEN, in perioada februarie-mai 2020. 

 

Urmare a acestei situatii, ELCEN a ajuns sa acumuleze, la randul sau, o datorie de 

200 milioane de lei catre furnizorul de gaze naturale si catre prestatorii de servicii 

auxiliare. 

 

In prezent, ELCEN se afla in situatia iminenta de a inregistra un cash-flow negativ, 

fapt care va conduce la imposibilitatea achitarii facturilor emise de furnizorul de 

gaze naturale. 
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In acest context, ELCEN a primit deja o notificare privind posibila sistare a livrarii 

gazelor naturale, in cazul neachitarii obligatiilor financiare. 

 

Daca se va ajunge in aceasta situatie, ELCEN nu va mai putea produce energia 

termica necesara pentru asigurarea, de catre Termoenergetica, a apei calde si a 

caldurii in Bucuresti. 

 

"Situatia actuala arata ca Termoenergetica a luat de la RADET nu doar aceeasi 

echipa de conducere care a bagat RADET in faliment, dar si modelul 

de management, pe care vedem ca il implementeaza in acelasi mod dezastruos la 

noua companie", a declarat Ovidiu Neacsu, partener fondator Sierra Quadrant, 

administratorul judiciar al ELCEN. 

 

Potrivit lui, sa cumperi marfa fara sa o platesti, stiind ca nu ti se intampla nimic, 

reprezinta o strategie care, din pacate, va accentua si mai mult criza in care se afla 

sistemul de termoficare din Bucuresti. 

 

"De suferit, din pacate, vor avea bucurestenii si celelalte institutii racordate la retea 

care, desi isi platesc la timp facturile, s-ar putea sa nu mai primeasca apa calda si 

caldura. Facem un apel la responsabilitate, la identificarea unor solutii care sa 

deblocheze aceasta situatie financiara grava si care sa asigure premizele pentru 

pregatirea sezonului de iarna, mai ales ca situatia infrastructurii de furnizare a 

agentului termic este critica", a mai declarat Ovidiu Neacsu. 

 

Datoriile aferente subventiilor neachitate de Termoenergetica 

  *154.087.348,37 lei - februarie 2020 

  146.351.566,05 lei - martie 2020 

  88.344.412,50 lei - aprilie 2020 

  16.534.576,76 lei -mai 2020 

(Sursa: ziare.com) 

 

https://ziare.com/afaceri/management/
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 Semnal de alarmă privind licitația 5G: Ce măsuri urgente ar trebui luate de 

Guvern pentru ca sutele de milioane de euro să intre la buget în acest an 

Amânată deja de două ori, licitația pentru spectrul radio în care să fie furnizată 

noua tehnologie 5G riscă să nu aibă loc în acest an, dacă Guvernul nu va lua rapid 

măsuri, a atenționat marți Eduard Lovin, vicepreședinte al autorității de 

reglementare în comunicații. Potrivit acestuia, pentru ca licitația să se desfășoare 

până la sfârșitul acestui an este obligatoriu ca până cel târziu în luna septembrie să 

fie adoptate și publicate în Monitorul Oficial atât legislația primară pentru 

transpunerea Memorandumului 5G încheiat de România cu SUA și măsurile UE de 

securitate cibernetică, precum și un HG cu prețurile de pornire în licitație și 

calendarul plăților. 

 Vom avea licitație 5G în acest an? Ce mai lipsește în opinia 

vicepreședintelui ANCOM, autoritatea de comunicații care organizează 

licitația: 

"Din perspectia ANCOM, am spus public care considerăm că sunt aspectele 

care trebuie clarficate pentru ca operatorii să poată participa la licitația 5G 

în condiții depline de predictibilitate și trasparență, acestea fiind și motivele 

pentru care am decis amânarea licitației în planul de acțiuni al ANCOM pe 

acest an, și anume: 

 - asigurarea acelui grad de securitate cibernetică pe măsura riscurilor 

actuale dar și prospective, în viitor, asociate acestor noi tehnologii prin 

adoptarea măsurilor din toolboxul european 5G (setul de măsuri 5G la 

nivelul UE). 

 - necesitatea clarificării și implementării Memorandumului 5G semnat între 

Guvernele României și SUA și în prezent suntem în aceeași situație. 

 

Considerăm că este important ca operatorii să aibe predictibilitate investițională, 

să știe către ce instituție se pot îndrepta pentru eventuale evaluări de risc sau 

avize, să știe ce măsuri suplimentare trebuie să ia, ce reguli suplimentare trebuie 

să respecte ei sau furnizorii de echipamente IT, să știe cu ce echipamente pot 

construi planul de business, cu ce proiecte se pot duce la bănci ca să le furnizeze 

banii ecesari investițiilor pt ca nu au miliardele acasa în pusculiță. 
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Doresc să clarific că ANCOM nu are atribuții în acest sens - nici pe cybersecurity, 

nici pe IT la modul general și nici nu face parte din sistemul instituțiilor din zona 

de apărare și securitate. ANCOM este doar reglementator, arbitrul independet al 

pieței de comunicații și servicii poștale și ANCOM nu are nici măcar drept de 

ințiativă legislativă. 

 

La licitația de spectru nu participa furnizorii de echipamente pentru că nu s-ar 

califica, ci doar operatorii de rețele cu experiență dovedită. 

 

Așadar nu se pune problema eliminării vreunui producător din licitația de spectru, 

dar operatorii care vor depune oferte pentru a intra în această licitație și vor 

utiliza ulterior, conform proiecțiilor investiționale proprii și în conformitate cu 

legislația in vigoare acele echipamente și aplicații care să-i ajute să indeplineasca 

toate celelalte cerinte tehnice si de securitate, au nevoie de o legislație clară în 

aceasta privință. 

 

ANCOM a susținut public în ultima perioadă importanța transpunerii în legislația 

primara românească a prevederilor pachetului UE de măsuri 5G și a 

memorandumului încheiat între Guvernele României si SUA pentru a clarifica 

aceasta situație, iar piața să aibă acel mediu predictibil", a declarat marți Eduard 

Lovin vicepreșdinte ANCOM, într-o videoconferință organizată de ZF. 

 

 În ce măsură ne putem aștepta ca licitația 5G să aibă loc în acest an? 

 

"Noi nu avem drept de inițiativă legislativă. Aceasta legislație primara trebuie sa 

vina din partea Guvernului sau din partea Parlamentului. În momentul în care va 

fi în Monitorul Oficial, alături de adoptarea preturilor minime pt taxele de licență, 

care trebuie făcute de asemenea printr-o Hotărâre de Guvern (HG) in viitorul 

propiat, speram. Totodată Guvernul trebuie să stabilească și calendarul achitarii 

acestor taxe. sa nu uitam ca toate sumele provenite din alocare de spectru merg la 

bugetul de stat. 

 

 

https://www.facebook.com/ZIARULFINANCIAR/videos/705901799966384/UzpfSTEwMTcyOTE2ODA5MTE1MDoxNjE5NjE4ODU0MDEyMTE/
https://www.facebook.com/ZIARULFINANCIAR/videos/705901799966384/UzpfSTEwMTcyOTE2ODA5MTE1MDoxNjE5NjE4ODU0MDEyMTE/
https://www.facebook.com/ZIARULFINANCIAR/videos/705901799966384/UzpfSTEwMTcyOTE2ODA5MTE1MDoxNjE5NjE4ODU0MDEyMTE/
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Deci ca solicitare - dacă ne dorim ca țară să avem licitația 5G desfășurată până la 

sfârșitul acestui an, iar la final de decembrie operatorii să fie în posesia licențelor, 

este obigatoriu ca până cel târziu la nivelul lunii septembrie să existe publicat în 

Monitorul Oficial HG-ul cu prețurile de plecare și calendarul plăților precum și 

legislația aferentă condițiilor de securitate cibernetică și cea de evaluare de 

riscuri.", a declarat marți vicepreședintele ANCOM. 

 Tranziția la tehnologia 5G în România: Cum a eșuat anul trecut și ce s-a 

întâmplat între timp 

După eșecul din 2019, licitația pentru frecvențele 5G din România a fost amânată 

din nou, de această dată pentru sfârșitul acestui an, suma minimă estimată a fi 

atrasă de stat fiind de 580 milioane de euro dacă s-ar vinde toate benzile de 

frecvențe licitate. 

 

România a fost printre primele țări din UE în care operatorii locali de comunicații 

mobile au lansat servicii 5G comerciale, prin upgrade-uri ale rețelelor 4G, utilizând 

spectrul radio pe care îl dețin în prezent, spectru neutru din punct de vedere 

tehnologic, ceea ce permite furnizarea serviciilor în toate tehnologiile, conform 

strategiilor comerciale ale fiecărui operator. 

 

Pe de alt parte, spectrul radio deținut în prezent este insuficient pentru servicii 5G 

de calitate și cu acoperire extinsă, acesta fiind motivul pentru care este așteptată 

licitația pentru noi resurse de spectru radio. 

 

Organizarea acestei licitații a eșuat anul trecut în lipsa implementării 

Memorandumului 5G semnat între România și SUA, precum și a aprobării de către 

Guvern a taxelor de licențe. La acel moment, conducerea ANCOM și-a exprimat 

însă încrederea că procedura va fi finalizată în prima jumătate a anului 2020. 

 Pentru detalii citește: Organizarea licitației 5G în România, amânată din nou: 

Noul termen este ultimul trimestru din 2020 

 

 

https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-23458806-arbitrul-telecom-anunta-oficial-amanarea-sase-luni-licitatiei-5g-transpunerea-memorandumului-sua-este-benefica-absolut-necesara.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-23458806-arbitrul-telecom-anunta-oficial-amanarea-sase-luni-licitatiei-5g-transpunerea-memorandumului-sua-este-benefica-absolut-necesara.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-23697364-organizarea-licitatiei-5g-romania-amanata-din-nou-ultimul-trimestru-din-2020-este-noul-termen.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-23697364-organizarea-licitatiei-5g-romania-amanata-din-nou-ultimul-trimestru-din-2020-este-noul-termen.htm


 

CNSLR Fratia | Revista Presei 21 iulie 2020 29 

 

Guvernul României a transmis miercuri, 8 iulie 2020, către Comisia Europeană 

raportul privind punerea în aplicare a principalelor măsuri strategice și tehnice în 

conformitate cu setul de măsuri 5G recomandat la nivelul UE, a declarat pentru 

HotNews.ro Radu Nicolescu, consilier de stat în domeniul IT, în cadrul Cancelariei 

Prim-Ministrului Orban. Comisia Europeană a propus în luna martie a anului trecut 

măsuri pentru securitatea rețelelor 5G în UE, pe fondul temerilor privind riscurile 

de securitate ale tehnologiilor chineze Huawei și ZTE. 

 

Comisia Europeană a recomandat în luna martie 2019 o serie de etape și măsuri 

operaționale menite să asigure un nivel ridicat de securitate cibernetică a rețelelor 

5G în întreaga UE, pe fondul preocupărilor privind amenințările la adresa 

securității în legătură cu prezența tehnologică în creștere a Chinei în UE. 

 

Statele membre ale UE au dreptul de a exclude societăți de pe piețele lor din 

motive de securitate națională, în cazul în care societățile în cauză nu respectă 

cadrul juridic și standardele țării. 

 

România și celelalte state membre UE trebuie să transmită către Comisia 

Europeană rapoarte privind măsurile de implementare a setului de măsuri 5G 

recomandat de Bruxelles. 

 

Până la 1 octombrie 2020, Comisia Europeană, în cooperare cu statele membre, 

trebuie să evalueze efectele recomandării din martie 2019 pentru a stabili dacă sunt 

necesare măsuri suplimentare. 

 Pentru detalii citește: România a transmis către Bruxelles principalele măsuri 

strategice și tehnice privind securitatea rețelelor 5G în acord cu 

recomandările la nivelul UE 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 

 

https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-23053246-comisia-europeana-propune-masuri-pentru-securitatea-retelelor-5g-fondul-temerilor-privind-riscurile-securitate-ale-tehnologiilor-chineze-huawei-zte.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-23053246-comisia-europeana-propune-masuri-pentru-securitatea-retelelor-5g-fondul-temerilor-privind-riscurile-securitate-ale-tehnologiilor-chineze-huawei-zte.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-24161247-securitate-retele-5G-masuri-strategice-romania-comisia-europeana-UE-China-Huawei.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-24161247-securitate-retele-5G-masuri-strategice-romania-comisia-europeana-UE-China-Huawei.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-24161247-securitate-retele-5G-masuri-strategice-romania-comisia-europeana-UE-China-Huawei.htm
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 Cât au subscris până acum românii la emisiunile de titluri de stat în lei și 

euro, lansate miercurea trecută 

Ministerul Finanțelor Publice (MFP) a lansat săptămâna trecută emisiuni de titluri 

de stat Fidelis, în lei și euro. Se mai poate subscrie până pe 7 august. Acestea vor fi 

listate pe piața românească de capital. E încă devreme pentru a vedea cât de mare a 

fost interesul românilor, mai e timp până în august, dar dacă studiem cifrele din 

sistemul de tranzacționare vedem cât s-a subscris în primele trei zile (de miercuri 

până vineri – săptămâna trecută - datele fiind extrase în dimineața aceasta). 

Cât s-a subscris până acum: 

Emisiunea în moneda europeană - 4,3 milioane euro 

 

Emisiunea în lei pe 2 ani – 33 milioane lei 

Emisiunea în lei pe 4 ani – 11,6 milioane lei 

Câteva lucruri de știut despre emisiunile lansate miercuri: 

• Maturitățile sunt de 2 și 4 ani pentru moneda națională și de 5 ani pentru euro. 

• Dobânzile anuale oferite la titlurile de stat în lei sunt de 4% pentru scadența de 2 

ani și 4,5% pentru scadența la patru ani 

• Titlurile de stat în euro au o dobândă anuală de 2%. 

• Oferta de titluri de stat din cadrul programului Fidelis se derulează in perioada 15 

iulie – 7 august 2020. 

• Valoarea minimă a unei subscrieri în lei este de 5.000 RON 

• Valoarea minimă a unei subscrieri în moneda europeană este 1.000 euro 

 

Mai multe vezi în articolul: Românii pot împrumuta statul în lei și euro începând 

de miercuri. Documentele pe care trebuie să le studiezi dacă vrei să subscrii 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 

 

https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-24173780-romanii-pot-imprumuta-statul-lei-euro-emisiunile-ministerului-finantelor.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-24173780-romanii-pot-imprumuta-statul-lei-euro-emisiunile-ministerului-finantelor.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-24173780-romanii-pot-imprumuta-statul-lei-euro-emisiunile-ministerului-finantelor.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-24173780-romanii-pot-imprumuta-statul-lei-euro-emisiunile-ministerului-finantelor.htm
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 Romania esueaza lamentabil in cercetare. Planurile cuprinse in strategia 

nationala zac prafuite prin sertarele autoritatilor 

Sectorul de cercetare-dezvoltare-inovare nu mai este demult prioritar pentru 

autoritatile din Romania, decat la modul declarativ si atunci cand vine vorba sa 

punem planuri pe hartie, este de parere Andreea Paul, presedinte INACO. 

 

Andreea Paul a spus, pentru Ziare.com, ca cercetarea romaneasca ajunge subiect de 

discutie doar o data la patru ani, cand sunt alegeri, si odata la 7 ani, cand trebuie sa 

facem o strategie nationala. In rest, nimic. 

 

Asa se face ca doar trei dintre cele 16 obiective ale Strategiei Nationale de 

Cercetare, Dezvoltare si Inovare a Romaniei 2014-2020 s-au realizat pana in 

ultimul sau an de implementare. Iar din cele trei deja realizate, unul este cu semnul 

intrebarii, deci avem doar doua. 

 

"Noi punem pe hartie planuri si strategii pe care le dezbatem public, le adoptam ca 

lege si nu ne mai tinem de ele. Le tinem la sertar. Ar fi timpul sa urmarim foarte 

atent, noi, societatea civila si decidentii politici, deopotriva, modul in care se pun 

in aplicare aceste declaratii de intentie, care sunt transformate in legi pentru 

dezvoltarea acestei natiuni. Daca nu le vom urmari gradul de implementare, nici o 

grija, << turnam >> un alt plan pentru ca asa ne obliga buna guvernanta economica 

europeana si din nou << uitam >> sa le punem in aplicare", a declarat presedintele 

INACO pentru Ziare.com. 

 

Tot ea spune ca nu este suficient doar sa declaram ca vrem, trebuie sa si punem 

mana sa le facem. 

 

"Trebuie sa indeplinim aceste tinte strategice asumate prin lege, pentru ca ele sunt 

obligatorii, nu intra la categoria "daca vrem". Trebuie sa ne intrebam de ce nu s-au 

atins. Sunt argumente obiective sau o indolenta nesfarsita in institutiile publice 

unde nimeni nu raspunde de nimic? Daca ne gandim la sanctiuni, cea mai apriga 

pentru noi este cea legata de calitatea vietii. Suntem pe ultimele locuri in toate 

clasamentele europene ce tin de cercetare-dezvoltare-inovare", a mai spus Andreea 

Paul. 

https://ziare.com/andreea-paul/
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Obiectivele atinse le numeri pe degetele de la mana unui ciung 

 

Doar trei dintre cele 16 obiective ale Strategiei Nationale de Cercetare, Dezvoltare 

si Inovare a Romaniei 2014-2020 s-au realizat pana in ultimul sau an de 

implementare. 

 

Dintre cele 16 tinte oficial asumate acum 7 ani doar 3 sunt atinse (unul fiind inca 

cu semnul intrebarii), unul este realizat partial, iar 12 nu sunt realizate in ultimul an 

de implementare, ba chiar cu regrese ingrijoratoare. 

 

"Noi nu dam nici o sansa creierelor care pot ridica nivelul de stiinta din Romania. 

Trebuie sa acordam aceasta sansa companiilor, start-up-urilor care pot deveni << 

unicorn >>, aici acasa, nu peste ocean sau in cine stie care parte a globului. Haideti 

sa valorificam resursa umana aici si sa asiguram podurile de transfer tehnologic din 

laboratoare inspre piata. La fiecare patru noi, noi promitem ca revigoram 

cercetarea dupa care uitam. Din sapte in sapte ani, mai turnam o strategie si un plan 

pentru cercetare-dezvoltare-inovare, dupa care sase ani uitam ca avem asa ceva. Si 

nimeni nu raspunde pantru faptul ca ele nu sunt transpuse in realitate", mai spune 

Andreea Paul. 

 

Laser, frate... la Magurele. Si cam atat 

 

In topul 3% mondial ne regasim ca natiune romana doar cu cercetarea, 

universitatile si sectorul IT, sustin expertii organizatiei neguvernamentale INACO 

- Initiativa pentru Competitivitate. 

 

Adica exact cu domeniile care au combinat inteligenta cu tehnologia. Macheta 

Laserului de la Magurele este principala atractie la pavilionul Romaniei in cadrul 

expozitiilor internationale la care am participat in ultimii ani. 

 

Fizica fotonucleara este domeniul in care gazduim, intr-adevar, cea mai avansata 

unitate de cercetare din lume si care dezvolta proiectul Extreme Light 

Infrastructure - Nuclear Physics ELI NP. 
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Bitdefender este liderul global in securitate cibernetica. In clubul global al celor 

479 de companii unicorn, existente la mijlocul anului 2020, regasim Ui-Path, 

companie fondata tot de romani, in SUA, in domeniul inteligentei artificiale si care 

acum este evaluatala peste 10 miliarde de dolari. 

 

Universitatea Babes-Bolyai din Cluj si Academia de Studii Economice din 

Bucuresti sunt in top 3% universitati din lume in acest an. 

 

"Pentru a performa in economie, in educatie, in decizia publica deopotriva, avem 

de facut acelasi lucru: sa combinam inteligenta, cu tehnologia si cu empatia sociala 

pentru a nu lasa niciun cetatean in urma. De la on-line, la om-line, cum imi place 

sa spun. In acest scop avem nevoie de cercetare si inovare", considera Andreea 

Paul, presedintele INACO. 

 

Avem promisiuni de miliarde 

 

Uniunea Europeana s-a ambitionat sa propuna in acest an tuturor statelor membre 

cel mai puternic program investitional pentru cercetare si inovare in perioada 2021-

2027, Horizon Europe - in valoare de 100 de miliarde Euro, pentru a ne modela 

viitorul mai verde, durabil, digital si competitiv. 70% din aceste fonduri se vor 

indrepta catre IMM-urile inovative, disruptive si cu potential de extindere. O 

oportunitate pentru companiile si institutiile de cercetare romanesti deopotriva 

pentru a trece din laboratoare pe piata. 

 

"Guvernul Romaniei vine la randul sau cu Planul National de Investitii si 

Relansare Economica, tot de 100 de miliarde euro pentru 2020-2030, unde 

domeniul CDI nu apare nici in cuprins (pg. 3), nici intre obiectivele specifice (pg. 

6-8), in schimb apare mentionat fie intre paranteze, fie este expediat in propunerile 

de dezvoltare ale infrastructurii cercetarii, in granturile alocate companiilor sau in 

absorbtia fondurilor europene alocate pentru urmatorii 7 ani", spun expertii 

INACO. 

 

Ori fara creativitate si cercetare nu poti relansa economia pe termen lung. Fara 

inovare si antreprenoriat nu poti modela viitorul. 
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"Pentru urmatorul ciclu financiar, avem deja lista de promisiuni. Avem renumitul 

plan national de investitii pentru relansare si redresare economica. Oameni buni, 

tot resetam si redresam saptamanal aceasta economie, dar uitam sa-i punem niste 

cai putere si noi roti acestei masinarii numite Economia Romaniei. Iar fara 

cercetare, dezvoltare si inovare este foarte greu sa performezi in clasa tarilor cu 

venituri mari, acolo unde ne-a pus Banca Mondiala", a declarat Andreea Paul. 

Care sunt obiectivele atinse 

 

"Unul dintre obiectivele atinse - depunerea a cel putin 60 de aplicatii de brevete 

anual in SUA pana in anul 2020, era in realitate depasit inca din anul 2009, ceea ce 

ne face sa credem ca tinta a fost gresit stabilita la momentul adoptarii Strategiei 

nationale de CDI 2014-2020. Romania avea 165 de aplicatii de brevete USTPO 

depuse in 2015, conform ultimelor date oficiale disponibile", spune Andreea Paul. 

 

Un alt obiectiv atins, ba chiar depasit, este acela al co-publicatiilor in parteneriat 

public-privat raportat la 1 milion de locuitori. Romania se afla pe antepenultimul 

loc in UE la acest indicator. 

 

"Romania avea 231 de firme gazela tinere, cu crestere rapida a numarului de 

angajati, in anul 2017 (unele dintre ele fiind inovative - nu am gasit oficial aceste 

informatii nici la INS, nici la BNR, nici la Eurostat), peste tinta de 150 de firme 

inovative cu crestere rapida asumate in Strategia nationala de CDI a Romaniei. 

Evaluarea INACO este intuitiva din acest punct de vedere", explica Anca Tamas, 

reprezentant INACO. 

 

Un obiectiv este realizat partial, iar restul de 12 sunt nerealizate, foarte departe de 

tintele asumate pentru anul 2020. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 

 

 

https://ziare.com/bnr/
https://ziare.com/economie/eurostat/
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 Exploatarea cu cianuri de la Certej, oprită definitiv de judecători 

Curtea de Apel Oradea a respins calea extraordinară de atac inițiată de compania 

Deva Gold, decizia fiind definitivă. În urma sentinței, este oprit proiectul minier de 

exploatare cu cianuri de la Certej, început în baza planului de urbanism (PUZ) din 

2010. 

Compania minieră Deva Gold alături de Consiliul Local al comunei Certeju de Sus 

și Agenția pentru Protecția Mediului Timiș au cerut instanței revizuirea deciziei 

prin care PUZ-ul pentru exploatarea minereurilor auro-argintifere și polimetalice 

de la Certej a fost anulat. 

Anularea planului urbanistic a fost decisă în 2019, prin hotărârea definitivă a Curții 

de Apel Cluj. 

„E o veste extraordinară. În timpul vizitelor pe care le-am făcut pe teren, al 

audierilor din Comisia pentru Cercetarea abuzurilor, combaterea corupţiei şi petiţii 

din Senat, precum şi al cercetării documentelor aferente, am scos în evidenţă 

numeroase ilegalităţi legate de acest proiect: privitoare la transferul proprietăţilor, 

avizarea şi aprobarea defrişărilor, fragmentarea proiectului pentru a evita evaluările 

cumulate de mediu, eliberarea unor acte de construcţie şi de mediu şi constituirea 

garanţiilor”, a declarat senatorul Mihai Goţiu, membru în Comisia pentru Ape şi 

Păduri din Senat, potrivit unui comunicat USR. 

Roxana Pencea, reprezentant al Mining Watch România, declară că după ani de 

luptă în instanțe, s-a reușit oprirea unui proiect care ar fi distrus toată zona Certej. 

„Rând pe rând, instanțele din România au invalidat planul de urbanism obținut de 

Deva Gold pentru proiectul minier. Astfel, a devenit imposibilă emiterea oricăror 

acte de autorizare a minei cu cianuri întemeiate pe acest PUZ”, a spus Roxana 

Pencea, potrivit Mediafax. 

La rândul său, Tudor Brădățan, din partea Comunității Declic, a afirmat că 

societatea civilă a luptat din nou pentru interesele cetățenilor României și le-a 

protejat mai bine decât statul, „care nu reușește să ancheteze și să sancționeze 

corupția din jurul avizării proiectelor de minerit”. 
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Mining Watch România a sesizat organelor de urmărire penală și fapte de corupție 

în transferul de păduri, suprafețe necesare pentru construirea iazurilor de decantare. 

„Vinovații nu mai pot fi trași la răspundere penală, pentru că DNA a amânat 

investigațiile la nesfârșit, până când faptele s-au prescris”, au precizat 

reprezentanții Mining Watch. 

Mining Watch România este reţeaua de monitorizare a proiectelor miniere fondată 

de activiști ai campaniei Salvați Roșia Montană. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Mihai Viteazul, Horea, Cloşca şi Crişan, declaraţi martiri şi eroi ai naţiunii 

române. Legi promulgate de președinte 

Preşedintele Klaus Iohannis a semnat, marţi, decretele privind promulgarea legilor 

prin care Mihai Viteazul, Horea, Cloşca şi Crişan sunt declaraţi martiri şi eroi ai 

naţiunii române, anunță Administrația Prezidențială. 

Mihai Viteazul, domn al Ţării Romaneşti şi al Moldovei şi Principe al 

Transilvaniei, a fost declarat martir pentru rolul marcant pe care l-a avut în 

săvârşirea Primei Uniri a poporului român şi pentru curajul şi sacrificiul său 

marcant în istoria României, se arată în lege. Iar data de 27 mai a fost aleasă pentru 

ceremoniile anuale dedicate marelui domnitor. 

Președintele Klaus Iohannis a mai promulgat și legea prin care Horea, Cloşca şi 

Crişan sunt declaraţi martiri şi eroi ai naţiunii române. 

"Se declară martiri şi eroi ai naţiunii române Vasile Nicula, Ion Oargă şi Gheorghe 

Crişan, cunoscuţi popular sub numele Horea, Cloşca şi Crişan, pentru rolul, 

curajul, eroismul şi sacrificiul lor din timpul răscoalei ţărăneşti din anul 1784", se 

arată în lege. 

În cinstea lor, vor avea loc ceremonii anuale pe 2 noiembrie. 

 

https://www.presidency.ro/ro/media/decrete-semnate-de-presedintele-romaniei-domnul-klaus-iohannis1595339775
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Pentru a sublinia continuitatea sacrificiilor poporului român din Munţii Apuseni şi 

în tradiţia eroilor martiri Horea, Cloşca şi Crişan, la data de 8 noiembrie, se va 

comemora Ziua Martirilor Români de la Beliş, mai prevede textul actului normativ. 

Societatea Română de Radiodifuziune şi Societatea Română de Televiziune, în 

calitate de servicii publice, pot include în programele lor emisiuni culturale ori 

aspecte de la manifestările dedicate acestor sărbători, prevede legea. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Romania, de la "granarul Europei", la "franarul UE". Facem agricultura si 

producem "praf" 

Mitul cu Romania care este granarul Europei este ulciorul care s-a spart dupa ce a 

mers de prea multe ori la apa, iar asta se vede in cifrele Eurostat. 

 

"La nivel european, Romania se afla pe ultimul loc la productivitatea muncii 

in agricultura (exprimata ca euro per unitate de munca), de aproape 4 ori sub media 

UE, aceasta fiind una dintre cauzele principale ale deficitului cu produse 

agroalimentare", se arata in Raportul Comitetului National pentru Supravegherea 

Macroprudentiala. 

 

Potrivit datelor prezentate in acest raport, Romania producea, in 2017, 4.380 de 

euro pe unitatea de munca, in timp ce media UE este de 17.304 euro. Dar 

comparativ cu tarile din varsul listei, Romania este de 10 ori mai neproductiva. 

Astfel ca, daca ne uitam la Olanda care este pe primul loc, in agricultura de aici, 

productivitatea este de peste 55.000 de euro pe unitatea de munca, in timp ce 

Danemarca se situeaza undeva la 44.000 de euro pe unitatea de munca. 

Facem agricultura cu "firme-furnica", mici si prea putin "harnice" 

 

"Companiile din agricultura si industria alimentara sunt reprezentate preponderent 

de 

microintreprinderi (90%, respectiv 80% din total), similar situatiei la nivelul 

economiei, iar structura s-a pastrat relativ neschimbata in ultimii 10 ani", se mai 

arata in raport. 

https://ziare.com/economie/eurostat/
https://ziare.com/economie/agricultura/
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Majoritatea firmelor sunt cu capital privat autohton (87%, respectiv 93%), aceasta 

categorie 

inregistrand o crestere importanta in sectorul agricultura (+50% in perioada 2008-

2018). 

Spiritul antreprenorial in domeniu nu are o istorie indelungata, circa 60 la suta din 

totalul 

 

firmelor fiind infiintate in ultimii 10 ani. 

 

In sectorul industriei alimentare se constata o majorare a numarului firmelor de 

peste 12% in perioada 2015-2018, domeniile in care s-au inregistrat cele mai mari 

cresteri fiind: 

  * fabricarea painii, fabricarea prajiturilor si a produselor proaspete de patiserie 

(un avans fata de anul 2015 cu 520 de unitati), 

  * prelucrarea si conservarea fructelor si legumelor (+ 139 de unitati), 

  * fabricarea sucurilor de fructe si legume (+111 de unitati), 

  * fabricarea de mancaruri preparate (+109 de unitati). 

 

In schimb, se observa o scadere cu 19 unitati la intreprinderile pentru fabricarea 

produselor lactate si a branzeturilor. 

 

Putem produce ce importam 

 

"Cel putin din perspectiva cantitativa firmele din industria alimentara au 

capacitatea de a produce majoritatea gamei de marfuri care sunt importate. Aceasta 

perspectiva trebuie dublata de cea calitativa, dar lipsesc datele pentru o asemenea 

analiza. Din perspectiva cantitatii, firmele din industria alimentara din Romania 

care produc si bunuri importate pot, prin imbunatatirea eficientei utilizarii 

activelor, sa obtina un nivel al productiei, masurata prin valoarea cifrei de afaceri, 

superior celui consemnat in prezent. Potentialul de productie suplimentar in acest 

sector este de circa 9 miliarde lei", se mai arata in raport. 

https://ziare.com/economie/productie/
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La nivelul industriei alimentare, sectoarele cu cel mai important potential de 

dezvoltare a afacerilor sunt: 

  * fabricarea produselor de brutarie si a produselor fainoase (2 miliarde lei), 

  * fabricarea produselor de morarit (1,5 miliarde lei), 

  * productia, prelucrarea si conservarea carnii si a produselor din carne (1,5 

miliarde lei), 

  * fabricarea altor produse alimentare (1,4 miliarde lei) sau 

  * fabricarea produselor lactate (1 miliard lei) 

 

Daca produc, nu au unde sa desfaca produsele 

 

"Accesul la piata este o limitare majora pentru marea majoritate a fermierilor, 

printre cauze 

numarandu-se lipsa de organizare, capacitatea redusa de depozitare, cantitatea si 

calitatea 

insuficiente. Integrarea pe lantul valoric "supply chain" in interiorul tarii si 

definirea strategiilor de sustinere a acestuia reprezinta o alta prioritate. Aceasta 

prioritate survine cu atat mai mult in contextul actual, descris de efectele nefaste 

ale pandemiei cu noul virus, multe tari considerand oportune perspectivele 

reducerii lanturilor de productie", noteaza realizatorii raportului. 

 

"Pentru stabilirea clara a potentialului, dar si definirea unei strategii aplicate, este 

necesara identificarea principalelor produse agroalimentare care pot fi produse in 

Romania in conditii de competitivitate, dar in acest moment sunt importate", se 

arata in raportul BNR. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 

 

https://ziare.com/bnr/
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 Ministrul Apararii s-a intalnit cu vicepresedintele pentru Europa Centrala 

si de Est al Lockheed Martin pentru a discuta despre inzestrarea Armatei 

Ministrul Apararii Nationale, Nicolae Ciuca, s-a intalnit, marti, la sediul MApN, cu 

Dennis Goge, noul vicepresedinte pentru Europa Centrala si de Est al companiei 

Lockheed Martin, pentru a discuta despre stadiul programelor de inzestrare a 

Armatei. 

 

Potrivit MApN, au fost abordate subiecte referitoare la stadiul implementarii 

programelor de inzestrare aflate in derulare cu aceasta companie, precum si cele 

aflate in etapa de operare si suport precum avionul multirol F-16, sistemele sol-aer 

PATRIOT, lansatorul multiplu de rachete cu bataie mare - HIMARS, radarele de 

mare distanta sau radare pentru supraveghere la inaltimi mici si medii. 

 

"Ministrul Ciuca a subliniat importanta cooperarii dintre compania Lockheed 

Martin si operatorii din industria de aparare din Romania, in vederea asigurarii 

securitatii aprovizionarii si a transferului de tehnologie pentru mentenanta si 

producerea echipamentelor militare in tara noastra. De asemenea, a evidentiat 

potentialul pe care Romania il are in domenii-cheie pentru dezvoltarea noilor 

echipamente militare precum tehnologia informatiei si a punctat disponibilitatea 

MApN de a sprijini programe comune de cercetare si dezvoltare in domeniul 

tehnologiilor militare de inalta performanta", a transmis MApN. 

(Sursa: news.ro) 

 

 TAROM suspenda cursele catre sapte tari pana pe 15 august. Biletele 

cumparate pot fi reprogramate 

TAROM va suspenda, pana pe 15 august 2020, inclusiv, operarea curselor 

comerciale catre Egipt, Israel, Iordania, Moldova, Serbia, Turcia si Liban, ca 

urmare a restrictiilor de calatorie impuse de catre autoritati, a anuntat compania 

marti, pe pagina sa de Facebook. 

 

 

https://ziare.com/nicolae-ciuca/
https://ziare.com/stiri/bataie/
https://ziare.com/stiri/autoritati/
https://ziare.com/facebook/
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"Biletele pot fi reprogramate pentru date viitoare de calatorie, fara taxe de 

modificare sau pot fi rambursate. Modificarile se pot face in 12 luni de la data 

emiterii biletelor", precizeaza reprezentantii TAROM. 

 

Potrivit sursei citate, de la aceste restrictii sunt exceptate anumite categorii 

de curse aeriene, respectiv cele care transporta marfuri (cursele cargo), cursele 

speciale de interventie solicitate de catre autoritati, cursele medicale, cursele care 

transporta personal de ingrijire sau muncitori sezonieri in agricultura, dar si 

zborurile de repatriere (chartere speciale). 

 

Compania nationala opereaza peste 50 de destinatii proprii si destinatii deservite de 

partenerii code share. 

TAROM detine una dintre cele mai tinere flote din Europa, alcatuita din 29 de 

aeronave, si este membru al Asociatiei Internationale a Transportatorilor Aerieni 

(IATA) din 1993. 

(Sursa: news.ro) 

 

 Presa italiană avertizează că “România riscă să devină Brazilia Europei”. 

Din cauza numărului mare de infecții cu coronavirus, dar și a unei diaspore 

numeroase, “poate fi o amenințare pentru toată Europa”. Din UE, doar 

Bulgaria are mai multe cazuri, raportat la populație, în ultimele 14 zile. 

Cotidianul italian Il Messaggero arată că oficial, există doar 36 de mii de cazuri de 

coronavirus în România, dar în realitate numărul ar putea fi mult mai mare. 

“Situația din țară a fost complicată de decizia Curții Constituționale a României, 

conform căreia autoritățile nu au puterea de a impune carantină sau izolare și nici 

spitalizarea bolnavilor de coronavirus”, scriu jurnaliștii italieni. 

Publicația italiană mai scrie că România, cea mai mare țară din Balcani, atât în 

ceea ce privește extinderea geografică, cât și ca număr al imigranților și lucrătorilor 

sezonieri, poate deveni o amenințare pentru toată Europa. ”Creșterea numărului de 

cazuri îngrijorează în special țări precum Italia, Germania sau Franța”, mai notează 

jurnaliștii.  

https://ziare.com/tarom/curse-stiri/
https://ziare.com/stiri/interventie/
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Potrivit datelor centralizate site-ul Our World in Data, al Universității Oxford, 

România a avut în ultimele două zile cel mai mare număr de cazuri la suta de mii 

de locuitori din Uniunea Europeană, depășind și Marea Britanie și Suedia. 

Oricum, normele prezentate de secretarul de stat Raed Arafat în ședința de guvern 

din această dimineață presupun introducerea carantinei pentru persoanele care vin 

din țările ce au o rată mai mare decât România a cazurilor noi din ultimele 14 zile. 

Dintre țările de interes pentru români, se mai încadrează în această categorie doar 

Moldova, Serbia și Statele Unite, iar din Uniunea Europeană, doar Bulgaria și 

Suedia. 

În ultimele două săptămâni, autoritățile române au centralizat 8485 de cazuri noi de 

coronavirus. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Consiliul Europei, mesaj pentru 47 de tari membre sa combata ura pe 

internet: "Trolii distrug vieti, seamana mizerie si alimenteaza acte de violenta 

in lumea reala" 

Consiliul Europei a indemnat marti, 21 iulie, cele 47 de tari membre sa faca "mult 

mai mult" pentru combaterea urii pe internet, in conditiile in care crimele motivate 

de ura in online inregistreaza o crestere accentuata, informeaza AFP. 

 

"Ura in online este din ce in ce mai raspandita. Trolii distrug vieti, seamana 

mizerie si alimenteaza acte de violenta in lumea reala", a declarat intr-un 

comunicat Rik Daems, presedintele Adunarii Parlamentare a Consiliului Europei 

(APCE), organismul de recomandari cu privire la drepturile omului din organizatia 

paneuropeana. 

 

"Guvernele pot face mult mai mult (...). Ele au nevoie de legi clare si complete care 

sa interzica crimele motivate de ura (...) si trebuie sa se asigure ca politia dispune 

de puteri si resurse necesare pentru a ataca aceasta problema in mod eficient", a 

adaugat el, cu o zi inainte de marcarea a 9 ani de la atentatele sangeroase comise de 

extremistul de dreapta norvegian Anders Behring Breivik. 

 

https://ziare.com/stiri/violenta/
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Pe 22 iulie 2011, Breivik, "un barbat impregnat de ura online", potrivit Daems, a 

urmarit si ucis 69 de persoane, majoritatea adolescenti, intr-o tabara de tineret a 

Partidului Laburist, la scurt timp dupa ce a ucis alti 8 oameni cu o bomba care a 

explodat in fata unei cladiri guvernamentale la Oslo. 

Breivik a fost condamnat la pedeapsa maxima in Norvegia: 21 de ani inchisoare, 

pedeapsa ce poate fi prelungita in mod nedefinit. 

 

Rik Daems a invitat "de urgenta" statele sa desemneze "oficial data de 22 iulie 

Ziua europeana pentru victimele crimelor urii". 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Marile companii aeriene cer adoptarea unui program comun între SUA și 

UE, prin care pasagerii să fie testați, pentru deblocarea călătoriilor între 

continente. 

Într-o scrisoare comună semnată de directorii executivi ai American Airlines, 

United Airlines, Lufthansa și International Airlines Group adresată 

vicepreședintelui SUA, Mike Pence și comisarului european pentru afaceri interne, 

Ylva Johansson, se solicitată „refacerea sigură și rapidă a călătoriilor aeriene 

între Statele Unite și Europa”. 

În prezent, zborurile dintre continentul american și cel european sunt restricționate 

din cauza pandemiei de coronavirus. 

„Recunoaștem că testarea prezintă o serie de provocări, cu toate acestea credem 

că un program pilot de testare pentru piața transatlantică ar putea fi o 

oportunitate excelentă pentru guvern și industrie să lucreze împreună și să 

găsească modalități de a depăși obstacolele și de a explora toate soluțiile pentru a 

proteja sănătatea, să construiască încredere și să refacă, în siguranță, călătoriei 

aeriene dintre SUA și Europa”, au scris companiile aeriene în scrisoare. 

Oficialii SUA și UE au discutat în iunie despre ideea testării ca o modalitate de a 

permite americanilor să călătorească în UE, dar nu au ajuns la un acord. 

https://ziare.com/stiri/ucis/
https://ziare.com/stiri/inchisoare/
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Companiile aeriene s-au confruntat cu grave probleme economice pe fondul 

pandemiei. Organizația Internațională a Aviației Civile estimează potențiale 

pierderi între 324 și 387 miliarde de dolari. 

(Sursa: biziday.ro) 

 


